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Malgrat els cO'I-lectors,
el barranquet i la brossa_ --

L'adJ·udicació no convenç ni a la Generalitat ni al PSOE ni en alguns casos ,al PP
f.

"Des de que van
regenerar Peníscola
va quedar una platja
on anava molta gent,
per això vam decidir
dotar-la de serveis"

TEXT: redacció

FOTOS: lIuïsagarcia

Benicarló comptarà
aquest estiu amb dues
banderes blaves. La plat
ja de la Caracola passarà
a engrossar axí el nom
bre de distintintus de qua
litat de la ciutat que, fins
al moment, es reduïa al
Morrongo. Des del con
sistori, s'ha valorat "molt
positivament" el lliura
ment d'aquest segon
reconeixement a la quali
tat de les platges de la
ciutat i es considera que
és la resposta al bon tre
ball realitzat i la impl.anta
ció de diversos serveis a
la zona. En aquest sentit,
la regidora de turisme en
funcions, Maria Teresa
Traver, explicava fa un
dies que "des que es va
regeneraria platja de
Peníscola, ens havia
quedat una platja gran a
la que anava molta gent,
per això vam decidir
dotar-la de diversos
serveis com dutxes, lloc
de socorrisme, condi
cionant-la
amb pape
reres i
seguint
molt de
prop el con
trol de l'a
nalítica de
les aigües".

Segons Traver" aquest
condicionament 'va·:. fer
pensar a l'equip de
govern en la convenièn
cia de demanar una sego-

na bandera blava. Ara, un
cop aconseguida esperen
que "es puga obtenir
tots els anys de forma
ininterrompuda, com la
del Morrongo des de fa
nou edicions".

La regidora
considera
que l'obten
ció d'aquest
distintiu fa
que la gent
vaja amb
més con-
fiança a la

platja i que és la prova
que Benicarló "un muni
cipi que fa un temps no
era turístic, ni' podia
oferir platges s'estiga

fent ara un lloc en el
panorama turístic de la
Comunitat Valenciana".

Aconseguida la bande
ra blava, el pròxim objec
tiu de Traver és el d'enge
gar el pla estratègic de
turisme de la ciutat, el pri
mer pas per a aconseguir
el pla d'excel'lència turís
tica, que obre ni més ni
menys que les portes
"perquè vinguen ajudes
tant a nivell estatal, de
la Comunitat Valenciana
com de la U.nió
Europea".

Unes expectatives molt
positives les que s'augu
ren des de l'equip de
govern, recentment con-

format, que no tenen
aquest equival~nt entre
l'oposició. En aquest sen
tit, només cal remetre'ns
a diversos cornunicats i
queixes fetes '~'publiques

pel Bloc Nacionalista
Valencià al llarg'· de la
passada legislatura, quan
el llavors regidor porta
veu d'aquesta força,
Francesc Xqvier Rodrí
guez va acusÇlJ. de deixa
desa en les seues fun
cions a l'alcalde de Beni
carló i a la regidora de
turisme, en permetre el
funcionament del col·lec
tor que aboca aigües
residuals procedents de
ramals il'legals al llarg de
tot l'any, tot just a 50
metres de..,-:la bandera
blava del' Morrongo,
darrera el.. Parador de
Turisme; -un espectacle
que, a més, s'agreuja en
époqlles de pluges fortes:
"Hi ha un col·lector d'ai
güéS fecals fins la mar
que hauria d'haver-se
clausurat fa molts anys
ja que molt freqüent
ment quan hi ha pluges
sobreeix com una font".
La problemàtica amb
aquest col'lector, ubicat
just al costat de la platja
el morrongo, no és efecti
vament nova sino que es
tracta d'un fenomen que.
es ve produint des de fa
molt de temps "les cone- .
xions iI'legals són habi
tuals a Benicarló des de
fa molts anys". De fet,
sent Rodríguez regidor
de Mediambient ara fa
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... tenim dues banderes blaves

"Tenint en compte
els problemes del
col'lector molts es
pregunten pel con
trasentit que supo
sen les dos bande-

res blaves"

vuit anys, ja va denunciar
aquesta situació, però de
moment, sembla que
encara trigarà en aribar la
solució tot i que el proble
ma és ben obvi, "només
per l'olor ja se sap que
s'està donant aquesta
circumstància en aquell
indret". Per a Rodríguez,
el problema
es que "no
se sancio
nen amb
duresa
aquestes
conductes,
ja que no es
tracta úni
cament
d'una empresa la que se
conecta, sino de molts
particulars, i això des
de l'alcaldia es coneix
des de fa molt de
temps".

Tenint en compte
aquest context, molts se
pregunten a hores d'ara
el contrasentit que supo
sa l'obtenció d'aquestes
dues banderes blaves
quan hi ha problemes

com el del col, lector o el
de la brutícia acumulada
al barranquet que en
situació normal i d'altres
municipis han fet capgirar
el lliurament de les ban
deres blaves. En aquest
sentit, l'exemple més pro
per el tenim a Borriana,
on el fet d'haver-hi un

col·lector a
500 metres
ha estat la
causa deter
minant per
que no s'ob-
tingués el
distintiu de
qualitat,
"mentre que

a Benicarló, tot i estar
hi a només 50 res no ha
passat".

Des del BLOC s'atri
buïa aquesta situació a
una irresponsabilitat
municipal en el control
dels abocaments, que de
no resoldre's podria pro
vocar que en un futur prò
xim Benicarló acabés
perdent la bandera blava.

Edicions 62 trau un nou diccionari de català

Diccionari 62 '
çltralà-castclt:'t i castcllà-caralu

TEXT: Redacció

En dos formats diferents, un
manual i l'altre doble, edicions 62
ha tret al mercat un nou dicciona
ri bilingüe Catala-Castellà i Cas
tellà-Català. En format manual la
fet com un llibre de butxaca, en
dos volums, l'un Castellà-Català i
l'altre Castellà-Català.

El de format doble és un com
pacte de tapes dures que porta
les dos parts amb una lletra més
gran.

Aquest versió entra dins els
nombrosos diccionaris bilingües
existents al mercat, però amb una
particularitat que el fa una mica
diferent dels ja existents, consta
d'un repertori de paraules i
expressions de gran ús, que es
trobava a faltar dins el mercat
existent.

Les dos versions. consten d'un
apèndix gramatical imprescindir
ble per a fer més ràpides les con
sultes del lèxic.



laveUdebenicarlo LOCAL
Pàgina 4

•

L'empresa local que explota a Espanya la marca
Nike se sent acosada per la multinacional

TEXT: europapress

L'apoderat i soci fundacional
de Kuipers Disway SL 
empresa espanyola que
explota la marca Nike en
productes tèxtils- Mario Los
cos, va denunciar hui que la
multinacional "acorrala" i
"pressiona perquè tan
quem" mitjançant "nombro
sos pleits per a desposseir
la companyia espanyola
dels seus drets d'ús del
nom Nike" i "la petició de
mesures cautelars" que
impedisquen la distribució
dels productes que amb esta
marca fabrica l'empresa Kui
pers.

L'empresa espanyola Kui
pers Disway, amb seu a
Benicarló, exerceix la seua
activitat des de l'any 2001,
quan el propietari de l'altra
empresa que ostentava els
drets d'esta marca, Muswell
brook LTD -que al seu torn
els va comprar a Cideres
port, que va registrar la
marca Nike als anys vuitan
ta- va decidir confiar l'explo
tació de les seues marques a
la Kuipers.

Així, al març del 2003,
Nike Internacional LTD i els
seus advocats van plantejar
un procediment davant el jut
jat de Primera Instància
número 11 de València per a
aconseguir la paralització de
Kuipers i perquè s'aplicaren
les mesures cautelars de
sentències anteriors -que el
Suprem va desestimar- que
s'havien imposat contra l'a
leshores lIicenciatària, l'em
presa catalana Cidesport.

Per a Loscos, el procedi
ment a València va ser
"enganyós, ja que van
ocultar al Tribunal el docu
ment principal per a deci
dir que els drets són

espanyols, que era la
sentència del Suprem i
altres dades", per això el
jutge va suspendre l'activitat
de Kuipers i va aplicar les
mesures cautelars durant 18
dies, "perquè quan van
recòrrer els advocats de
Kuipers, el jutge es va
adonar que les mesures
de paralització no estaven
justificades i les va alçar".

Segons va assegurar, "la
multinacional Nike
segueix encabotada en la
continuïtat de les mesures
cautelars" que l'Audiència
Provincial de Barcelona va
imposar a Cideresport, l'em
presa catalana amb drets
sobre la marca en els tèxtils
fins al 1999. "Nosaltres no
tenim cap relació amb les
empreses i persones invo
lucrades en el conflicte en
etapes anteriors", va asse
verar Loscos.

En este sentit, va afirmar
que Nike usa "veritats a
mitges per a intentar para
litzar Kuipers, per això
nosaltres, que som una
empresa modesta, estem
molt danyats" . Amb les
mesures cautelars "Kuipers
va perdre diners i alguns
clients encara ens dema
nen indemnitzacions pels
retards en les comandes"
i, a més, va precisar que s'a
menaça el treball d'una
plantilla de 35 empleats
directes i al voltant de 60
indirectes.

LA DEESA
DE LA VICTÒRIA

La marca Nike es va inscriu
re al Registre Espanyol de
Marques el 1932 amb el

número 88.222 per a distin
gir productes tèxtils de
gènere de punt usant com a
base la denominació Nike i
la Deessa grega de la Victo
ria de Samotràcia (en grec
Nike). El 1972 una altra
marca va ser creada a
l'Amèrica del Nord quan un
fabricant de calçat artesanal
va utilitzar el mateix nom
amb el mateix concepte.

Quan la multinacional
Nike decideix abordar als
any vuitanta el mercat euro
peu intenta registrar la
marca Nike a tots els països
on vol comercialitzar els
seus productes de calçat.
En eixe moment es va trobar
a Espanya amb la denega
ció d'esta marca, que en
aquell moment va fer el
Registre de la Propietat
Industrial, denegació que
s'ha confirmat en altres
sentències.

Entre elles, destaca la
sentència del Tribunal
Suprem del 22 de setembre
de l'any 1999, que va prohi
bir a Nike usar esta marca
en els productes tèxtils que
venga a Espanya, "per això
la multinacional es veu
obligada a usar en cami
setes i altres tèxtils només
el logotip de Nike Interna
cional, no el nom", va dir
Loscos, tot i que sí ho pot fer
amb el calçat.

No obstant hi ha un
moment que, segons l'opinió
de Loscos i dels advocats
de la seua empresa, "es pot
considerar únic en la
història de les marques a
Espanya", ja que el 1990
l'Oficina Espanyola de
Patents i Marques va conce
dir la marca Nike a la multi-

nacional americana que va
introduir el nom a Espanya a
partir de la creació de mar
ques mixtes amb un altre
logotip (l'actual, que repre
senta els braços de la Dees
sa de la Victoria de
Samotràcia en forma d'ala).

D'esta manera, l'Oficina
de Patents i Marques "va
permetre la convivència
de dos marques d'idèntica
denominació inspirades
en el mateix concepte per
a protegir idèntics produc
tes en un mateix mercat',
segons va indicar Loscos,
"cosa que mai no s'havia
permés perquè l'oficina de
marques té, precisament,
com a funció principal
impedir que això ocórre
ga", va matisar. Esta dualitat
de noms la va anul·lar
també el Tribunal Suprem
en la sentència del 1999.

Després de la decisió del
Suprem, es van alçar les
mesures cautelars imposa
des a Cidesport pels jutjats
de primera instància de Bar
celona, mesures que més
tard, pels recursos interpo
sats per Nike Internacional,
van tornar a aplicar-se sobre
la lIicenciatària espanyola
per mandat de l'Audiència
Provincial". La reaplicació
de les mesures cautelars no
va afectar Cidesport ja que
"motivada per les pres
sions, havia venut els
drets de la marca Nike per
150 milions de pessetes a
una altra companyia el
1999", l'anteriorment citada
Muswellbrook LTD, que des
prés va confiar l'explotació
de la marca a la Kuipers.
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Autoritzen l'ús de la marca "CV" per a la producció d'oli

TEXT: noemíoms

FOTO: lIuïsagarcia

La conselleria d'Agricultura,
Pesca i Alimentació ha auto
ritzat l'ús de la marca de qua
litat "CV" per a distingir la
producció de l'oli d'oliva
verge elaborat per l'Associa
ció Professional d'Olis Valen
cians de Qualitat.

Aquesta associació ha
estat creada amb la intenció
de promoure la defensa i
comercialització d'olis d'oliva
verge tradicionals que donen
compliment als' requisits
establerts per la .marca de
qualitat "CV". Actualment,
formen part de l'entitat 105
cooperatives sòcies, tant de
la província de Castelló, com
de València i Alacant, inte
grades a Intercoop Olival,

que representa vora el 90
per cent dels productors d'oli
d'oliva de la Comunitat
Valenciana.

A través de l'autorització
de l'ús de la marca de quali
tat "CV", la conselleria pretén
garantir al consumidor que la
producció d'oli d'oliva verge,
que es comercialitza sota
aquesta etiqueta, compleix
amb les exigències de quali
tat establertes per l'Institut
Valencià de Qualitat Agroali
mentaria.

Paral·lelament es dóna a
conèixer al públic l'excel·lent
capacitat productora i la qua
litat dels olis de la Comunitat
Valenciana, fomentant que el
consumidor opte pels olis
valencians. Així doncs, al
terme de l'actual campanya
s'hauran comercialitzat un
total de 750.000 litres d'oli

d'oliva amb l'etiqueta de qua
litat "CV", suposant un volum
de negoci superior als 2,7
milions d'euros.

Cal recordar que la conse
lleria d'Agricultura dona un
especial interès al foment de
la . qualitat dels productes
agroalimentaris valencians,
per a això disposa del Pla de
Qualitat de la Comunitat
Valenciana per a l'Oli d'Oliva.

Dintre d'aquest pla, la con
selleria gestionarà durant
l'any 2003 aproximadament
1.250.000 euros, que es
destinaran a la millora de la
qualitat de l'oli d'oliva a la
Comunitat Valenciana. D'a
questa quantitat, uns
600.000 euros corresponen
al Programa de Millora de la
Qualitat de la Producció d'Oli
d'Oliva, cofinançat pel
FEOGA- Garantia, el Minis-

teri d'Agricultura, Pesca i Ali
mentació i la pròpia conselle
ria.

A més, aquest Departa
ment destina 650.000 euros,
procedents de fons propis, al
foment de la qualitat en
empreses del sector olivarer,
la promoció dels olis acollits
a la marca de garantia "CV" i
la gestió del Panell de Cata
d'olis d'oliva de la Comunitat
Valenciana.

L'oli d'oliva a la Comunitat
Valenciana és el tercer sec
tor en superfície de conreu
amb unes 94.000 Has. La
producció anual és d'unes
90.000 tones d'oliva, amb el
que s'obté unes 25.000
tones d'oli, dels quals un 80
per cent aproximadament
correspon a oli d'oliva
"verge" i "verge extra".
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Això NO és el que vaig llegir el l'anterior número de la seua revista, el 389

Sí, senyora Garcia, ho ha
llegit bé. Aquesta setmana
no penso parlar de l'elecció
de qui ja ocupa la trona
municipal i lluirà la vara d'al
calde a les processons de
l'asento religioso. Ja estic
ben tip de pactes, no pactes
i coses semblants. Tampoc
no penso comentar res del
contingut de la setmana
passada perquè hi ha un
altre assumpte molt seriós
que em preocupa molt més
que totes les coses que
puguen haver sortit a la
publicació esmentada.
Encara que els fets van suc
ceir fa dues setmanes, ~ls

esdeveniments em semblen
d'una gravetat tan colossal i
tan bèstia, que no vull deixar
passar l'ocasió de comen
tar-los.

Com vosté sap, el senyor
president de les Corts
Valencianes -un tal Julio de
España y olé- va negar als
diputats el seu dret de jurar
o prometre les obligacions
del seu càrrec en la nostra
llengua. Com que es veu
que no n'hi havia prou, la
resta de membres del seu
partit van intentar justificar
l'actitud d'aquest aprenent
de repressor, encara que no
van poder dissimular el seu
malestar -això sí, off de
record-o A mesura que llegia
els fets al diari, la indignació
que sentia anava creixent.
No em podia creure allò que
estava llegint. Ni més ni
menys que el president de
l'òrgan on resideix la volun
tat dels valencians estava
renegant del major tresor
que ens han deixat els nos-

TEXT: ellector tres avantpassats i
________________ que és el més impor-

tant patrimoni cultu
ral que tenim. No vull entrar
a comentar les kafkianes
justificacions al'legades pel
personatge en qüestió,
encara que diré la meua al
respecte.

Si hi havia algú que pen
sava que el Partido Popular,
després d'una llarga pere
grinació pel desert, havia
arribat a la terra promesa
representada en forma de
centre polític, ja s'ho pot
treure del cap. No hem d'o
blidar que a la dreta del Pp
no hi ha res. Tots estan
posats al mateix sac. Per
això, de vegades, els en surt
algun representant de la
caverna-búnquer i els deixa
amb les vergonyes enlaire.
Tota la imatge de moderni
tat, progrés, tolerància i dià
leg que ens han volgut ven
dre els ppopulars al llarg
dels darrers anys es fa
miquetes davant primeres
figures com el tal de Espa
ña, alicantino de pro y espa
ñol por la gracia de Dios y
del apeliido. Però això sí, no
cal que patisca ningú, que al
flamant president de les
Corts Valencianes -capficat
com va estar alguna tempo
rada que s'escriguera l'him
ne de la "provincia de Ali
cante"- no el fa dimitir ningú.
al cap i a la fi, ell només ha
complert amb la seua obli
gació i el seu dret de practi
car un esport molt comú
entre nosaltres com és l'as
setjament i abatiment del
valencià. Diuen que la força
es caga davant la raó. No sé
si és el cas. Ara que tenim
un President de la Generali-

tat que parla en valencià,
que prou ens ha costat, va i
ens surt un gra allà on més
nosa pot fer.

Ja fa un anys, van dedi
car la seua portada a un
regidor del nostre poble que
també té el costum de rene
gar de la llengua que parlen
els seus pares i ell mateix.
Recordo perfectament que
es veia el xicot en qüestió
darrere d'unes ratlles verti
cals de color negre, com si
estigués tancat en una
presó de paper. Els argu
ments esgrirY)its se centra
ven en l'incompliment sis
temàtic de l'Estatut d'Auto
nomia i la Llei d'Ús i Ensen
yament del Valencià. Ara ha
passat el mateix, però a
l'engròs. El càrrec del prota
gonista dels fets és infinita
ment major. No sé què es
mereix. Potser els del seu
partit, amb el cartagenero
moreno amb ínfules corte-

et caurà
la bava

sanes al capdavant, li posa
ran una medalla en agraï
ment als serveis prestats
(per exemple, la laureada
de San Fernando), i es que
daran més amples que
llargs.

M'agradaria conéixer l'o
pinió del nostre flamant
diputat autonòmic Jaime
Mundo, testimoni d'excepció
que, amb el seu proverbial
do de la paraula, ens podria
fer cinc cèntims del lamenta
ble espectacle i donar-nos
la seua opinió al respecte.

L'ESPIFIADA DE LA SET
MANA

Què passa amb la foto
denúncia? Des de les
denúncies de caire esca
tològic no n'he vist cap més.
Per cert, una d'elles segueix
igual i al mateix lloc.
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FESTA FI DE CURS DE LlAPA DEL CATALAN

Memorable concert de jazz
del navarrés Pedro Iturralde

Ha actuat com a solista amb
l'orquestra d'Astúries i
Nacional d'Espanya.

observar una mostra de tot
allò que s'ha fet.

I a la nit es va fer el
Sopar de germanor, on
més de 300 persones entre
pares, mares, familiars,
amics, professorat i alum
nat ens vam trobar a la

!Iii pista de l'escola per a
sopar tots junts i després
poder ballar fins ben entra
da la nit amb l'Orquestra
"Mar i Cel", malgrat que per
un moment vam pensar
que la pluja aigualiria la
festa.

Durant el descans de
l'actuació de l'orquestra es
van sortejar diferents regal
i una bicicleta. Va ser una
festa on tota la comunitat
educativa del Catalan va
poder conviure i gaudir ple
nament de la mateixa.

més del pianista Mariano
Diaz , Miguel Àngel Chas
tang al contrabaix i Carlos
Carli a la bateria. Iturralde

edat. Després d'una gira de
huit anys per Europa on
actua amb figures com Tete
Montoliu o Paco de Lucia,
torna a Madrid. A més, va
tindre l'honor de ser un dels
pocs saxofonistes en el
món que han interpretat el
repertori complet d'orques
tra simfònica que inclou
saxofó. Iturralde és també el
creador de la fusió de Jazz
Flamenco en la qual inclou
la Guitarra de Paco de
Lucia per a l'actuació en el
Festival de Jazz de Berlín i
la gravació del concert.

A Benicarló, va oferir un
concert acompanyat per
instruments com el saxo
tenor, soprano i clarinet, a

A ritme de Jazz i acompan
yat per instruments musi
cals com el saxo, soprano, i
clarinet Pedro Iturralde va
oferir un concert divendres
passat en l'auditori munici
pal de Benicarló. Este esde
veniment musical es va por
tar a terme dins del 23 cicle
de concerts de primavera
Benicarló 2003.

Divendres 13 l'Auditori va
acollir el concert de Pedro
Iturralde en el marc del 23
cicle de concerts de prima
vera Benicarló 2003. Pedro
Iturralde, és un dels pioners
del jazz espanyol. Començà
la seva carrera a primera

TEXT:POVET.COM

TEXT:cpcatalfm

L'Apa del CP Mestre Fran- ,1
cesc Catalan va voler aco
miadar aquest curs 2002
2003 organitzant la seua
tradicional Festa Fi de Curs
a la mateixa escola, ja que
enguany l'assemblea de ,
l'APA va decidir no fer les
paelles a Sant Gregori.

Així dissabte 14 de juny
per la vesprada va
començar la festa amb el
muntatge de les atraccions
per als alumnes a la pista
menudeta i que van estar )
animades fins ben passa- 'I

des les nou de la nit. Pos- '
teriorment es van repartir
fartons i orxata a tos els
presents per refrescar la
calorosa tarde que feia.

A les 19 hores al Menja
dor es va obrir l'exposició
dels treballs que l'alumnat
ha realitzat durant aquest
curs i on tots van poder
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••• Cartes a la
directora

Esquerra Unida
fa balanç de la

victòria del pp a
les urnes

Esquerra Unida de Benicarlo
després de les declaracions
efectuades en les ultimes
setmanes per part d'un dels
seus militant, i recollides de
forma parcial pels mitjans de
comunicació local, i unes
altres fetes per carta dirigida
a aquests manifesta:
Les primeres declaracions
es van efectuar en la presen
tació del programa electoral
de l'Entesa de Benicarlo, en
les quals no es feia cap
referència a la Plataforma
Civica de Benicarlo i al PAl
de la Tossa; aquestes decla
racions van ser rectificades
en l'acte públic que realitzà
l'Entesa al Casal Municipal el
dia 19 de maig, un fet del
que no es va fer ressó cap
miljà de comunicació. Les
segones manifestacions es
realitzen per carta i es torna
a reafirmar de forma errònia
sobre els fets; pel que
Esquerra Unida de Benicarlo
vol mostrar la seva posició
sobre: Plataforma Cívica
--En l'assemblea de constitu
ció de la Plataforma Cívica
que Esquerra Unida parti
cipà en la seua convocatòria
es va acordar per unanimitat
no fer ús partidista de la
mateixa. Comprometent-se
els presents.
-En aquesta a les associa
cions, partits polítics, sindi
cats i col· lectius se'ns
informà que es faria públic el

seu suport a la mateixa.
Com que la participació és a
titol personal, són els pre
sents en cada reunió-assem
blea els quals decideixen
l'activitat i posicionament a
cada moment.
--Esquerra Unida de Beni
cario com a col·lectiu en cap
moment ha manifestat opi
nió, ni a favor ni en contra de
la Plataforma Cívica, més
que el dia de la seua consti
tució, així com respecta el fet
que la participació en la
mateixa haja estat i siga a
nivell individual i oberta a
tots.

PAl de la Tossa.

--No és correcta l'afirmació
que aquest projecte rebés el
suport dels grups de l'oposi
ció, en la presentació d'a
quest al ple, aquests grups
es van abstenir.
--La posició d'Esquerra
Unida referent a això és cla
rament contrària a aquest
projecte, a més des del pri
mer moment ha mostrat el
seu suport a l'Associació
Salvem la Tossa, protagonis
ta indiscutible davant d'a
quest PAl.
En la nostra organització els
col, lectius tenen plena auto
nomia i potestat en el seu
àmbit territorial pel que les
opinions, posicionament i
activitat del col·lectiu és

sobirà davant qualsevol
òrgan be comarcal o de país
mantenint la seua línia políti
ca.
Són els òrgans de país o
comarcals els que han de
respectar i donar suport els
objectius i propostes dels
col, lectius locals, així ho dei
xen ben clar les normes que
ens hem donat a l'organitza
ció.
A nivell local és el coordina
dor local, el portaveu de
Esquerra Unida, així els sim
patitzants i militants de l'or
ganització, als quals se'ls
anima a exerèir la seua lli
bertat d'expressió, se'ls
demana que manifesten que
és a nivell personal, no per
això han d'ocultar la seuaa
militància o simpatia per
Esquerra Unida.
Esquerra Unida de Benicarlo
confia estiguin suficientment
aclarits aquests temes, dis
culpar-se si ha hagut algú al
que li han molestat les mani
festacions realitzades; així
com mostrar el seu respecte
i solidaritat a les Associa
cions Cíviques abans
esmentades.

Pedro Martinez

TEXT: noem¡oms

Balanç agredolç el que fa
Esquerra Unida al voltant
dels resultats electorals
obinguts en els passats
comicis. Reunits en
assamblea, representants
i militants d'aquesta força
van lamentar que malgrat
totes els polèmiques suc
ceïdes a Benicarló, l'Ente
sa no conseguira entrar en
el consistori i el PP conti
nués obtenint la majoria
dels volts.

Segons el coordinador
comarcal d'Esquerra
Unida, Carlos Yacoub, la
gent ha valorat la bonanza
econòmica general a l'hora
d'efectuar el seu vot.

J
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directora

••••••••••• Editorial

Xapuceria inaugural

Després de veure la pressa
amb la qual s'inaugura el
complexe ludicocomercia
lesportiurecreatiu, ja no em
sorprén cap cosa de la
voluntat de ficar-se meda
lles de tots, polítics i empre
saris.
Els primers, els del PP, prin
cipalment per haver estat
els valedors, d'haver acon
seguit aquest centre comer
cial sense haver ficat mesu
res complementàries per
protegir el comerç tradicio
nal de la nostra ciuat, i els
segons, per la pressa que
tenen, arriba l'estiu i hi ha
negoci que no és pot deixar
perdre, en inaugurar un
centre que no està, ni de
bon tros acabat.
Després de veure com la
gent s'abalança davant un
centre comercial, que vist el
que he vist està a mitges, i
que té com a presentació,
és el primer que es veu i
que més destaca sobre la
resta, un edifici que sembla
haver estat bombardejat, ja
no en sorpren absolutament

res d'allò d'aborregats que
es pot arribar a ser.
Però el que més m'empren
ya de tota aquesta para
fernàlia inauguradora, és
que han fet pols el final de la
ratlla del terme per a que la
gent puga aplegar al nome
nat centre comercial, el nom
del qual no em dóna la gana
de reproduir, per no fer-li
propaganda.
I tot això, amb la connivèn
cia d'un ajuntament, que se
li'n fot un pita que allò estiga
en condicions o no.
Més d'un es pot preguntar
quina és la raó d'aquesta
"mala llet" que és destila en
les meues paraules, doncs
que vall estar a punt de
ficar-me amb el meu cotxe
dins d'una mena de sèquia
sense senyalitzar, quan
anava per la ratlla del terme
cap a la general, i que, pel
que veig, no és responsabi
litat de ningu. Ni de l'empre
sa que no senyalitza les
obres ni de l'ajuntament que
ho permet, al no inspeccio
nar-ho.

JMN

La concessió de la sego
na bandera blava a la
costa benicarlanda té
dues lectures clares. La
primera d'elles, exposa
da per la regidora de
Turisme, fa referència a
la dotació de diferents
elements a les platges
com ara dutxes, lloc de
salvament i accessibilitat
als minusvàlids.

No hi ha dubte que
totes aquestes dotacions
han fet que tant la platja
"de la Caracola" com la
"del Marengo" hagen
assolit el desitjat guardó.

La segona lectura que
podem fer fa referència a
l'existència, entre amb
dues banderes blaves,
d'un focus de sutzura
que sembla incompatible
amb la qualitat de les
platges.

Però això sí, cal reco
néixer la gran habilitat
dels nostres polítics per
dissimular aquest detall
al jurat atorgador dels
guardons. Com que no
ha passat mai res ...

.fr:\S:\ CARXOFA: per el personal de La Veu, aquesta set
'lç'S..,-J, mana s'han superat. Tot i no haver ni impressor, no
J~sab~m com se ho han fet, però han estat capaços de

V sortIr al caner amb la Veu. L'haw'au fet intemporal o
més bé virtual'?

PANISSOLA: Segons tenim entés el dijous 18
s'haurà inaugurat el centre comercial "Costa de
Azahar". El que no tenim clar és el que inauguren,
vist que encara està tot cap per amunt i per arribar
hi no hi ha ni accessos. L'Ajuntament els ha donat
els permisos d'obertura? El que fan alguns per fer-
se una foto.
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La Via de la Plata
Etapa 23

Zamora - Ga Hiniesta . Andavías . Pala;clos del Pan
del 'Barco • Cabaj.ales de Alba

- Manzanal

TEXT: tonyofibla

Sortim a les sis del matí tal i
com havíem quedat amb el
çamorano, Imma i Lluc no
volen venir, Imma té temor
del què pot passar i no vol
implicar el xiquet. Anem per
terreny desconegut i no se
n'acaba de refiar. Anem cap
a la porta de la catedral i
sortim de Zamora per la
porta de la Traición.

Creuem el bosc que avui
fa de parc de Zamora i des
prés de sortir el sol ja estem
a La Hiniesta. Quina esglé
sia! La portalada gòtica del
temple encara conserva els
colors originals en les escul
tures de pedra. Caminem
quasi to el dia per pistes de
concentració parcel'lària
entre blats, bosc, pi pinyo
ner, devesa roure i carras
ca, un poc de tot.

Deixem Andavías a la
nostre dreta i no entrem
però quan apleguem a
Palacios del Pan anem
directes al bar que està
obert a veure si ens donen
esmorzar. No tenen pa ni
res, a més, l'ama s'ha
esglaiat en veure'ns la
pinta. Preguntem pel forn i
ens diuen que encara no
tindrà fet el pa. De totes
maneres nosaltres anem
cap al forn. No tenen pa d'a
vui però el forner ens en

dóna d'ahir que no ens
cobra i a més ens regala
una bona bossa de magda
lenes.

Seguim camí i creuem el
pantà per un pont estretís
sim que els veïns dels
pobles volen ampliar però
l'administració passa d'ells.
Estan replegant signatures i
no hem dubtat gens en
col'laborar.

A Carbajales, Antonio va
quedar amb l'alcalde que
ens deixaria les escoles per
dormir però quan anem a ca
seua no està. La dona ens
diu que tornem més tard.
Mentre nosaltres anem a
dinar i en acabar tornem a

ca l'alcalde. Amablement
ens duu a les escoles i ens
deixa el gimnàs per a dor
mir amb el detall que el
termo per a l'aigua calenta
ja està endollat.

Després de la migdiada
anem a pegar una volta pel
poble. Anem a veure el
taller de la Seksión Femeni
na, encara viva al poble, de
brodats de vestits i capes
carbajaleñas. Ens fem una
foto cadascú amb la capa
típica de Zamora.

L'alcalde, que cosa rara
és d'esquerres, està en un
bar, ens empren i ja no ens
el podem treure de damunt
fins més de les 10 de la nit.

Entre ell i el capellà, restau
rador d'art, la tenim clara.
Amb tota la bona voluntat
del món se n'ha passat un
poc. Ha volgut quedar bé,
massa bé.

Visitem l'església, pugem
al campanar per sobre dels
nius de les cigonyes, ins
peccionem totes les
dependències de l'Ajunta
ment i les fotos que han fet
del poble, Àlvar i Antonio
veuen totes les obres d'art
que hi ha a casa del
capellà, ens porta a veure
els safarejos... Es fan les
deu i quart: Y no os preocu
péis por comprar que si
esta cerrado lIamais y decís
que os mando yo.

Sent l'hora que és, com
prem un poc de fruita per
sopar que ens mengem al
gimnàs i a dormir que demà
seguim la ruta.

L'alcalde ens soluciona
el dormir del dia següent ja
que decidim canviar de lloc
i fer algun quilòmetre de
més, Ha trucat per telèfon al
poble on anirem i ho ha
arreglat tot. Demà en aple
gar a San Vicente hem de
preguntar per Basilio, ell
ens dirà on hem d'anar a
dormir. De moment per
aquesta part desconeguda
tot va bé.
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Ecologistes en Acció enceta una
campanya per millorar l'aire

Recaptarà dades de les Administracions, i demanarà a Comunitats Autònomes i Ajunta
ments l'aplicació de mesures per a la reducció de la contaminació

TEXT: noemíoms
FOTO: lIu,sagarcia

La Confederació Ecolo
gistes en Acció, integrada
per 300 grups ecologistes,
ha engegat una campanya
d'àmbit estatal per a denun
ciar la dolenta qualitat de
l'aire que sofreix la pràctica
totalitat del país i exigir a
les Administracions que
prenguen les mesures
necessàries per a salva
guardar la salut pública i els
ecosistemes.

A la fi del passat any, es
van publicar a Espanya
nous estàndards de qualitat
de l'aire, que redueixen
substancialment els límits
vigents des de la dècada
dels anys 80, a la vista dels
nous coneixements cientí
fics sobre els efectes de la
contaminació atmosfèrica
en la salut i el medi
ambient. Com a conse
qüència d'aquest fet, l'orga-

nització ecologista sospita
que bona part del territori
ha depassat durant l'any
passat els nous límits
legals, que a més aniran
reduint-se paulatinameht
fins l'any 2010.

Les dades recopilades
per aquesta organització a
determiandes Comunitats
Autònomes entre les que
es troba la valenciana,
mostren que poblacions
com Alacant, Castelló i
València, amb més de 4
milions d'habitants, han
superat durant 2002 els
límits legals per a la protec
ció de la salut humana
sense que per part de les
respectives autoritats locals
i autonòmiques s'haja pro
cedit a prendre les mesures
legalment previstes, en par
ticular la informació a la
població, la declaració de
les localitats afectades com
Zones d'Atmosfera Conta
minada i l'elaboració i apli-

cació de plans de reducció
d'emissions contaminants.

A la vista d'aquesta preo
cupant situació, Ecologistes
en Acció s'està dirigint a
tots els Governs autonò
mics per a recaptar les
dades facilitades per les
400 estacions de control de
la contaminació atmosfèri
ca repartides per tot el país.
En aquells llocs on es
detecte la superació dels
límits legals, s'exigirà a les
autoritats la urgent adopció
de les mesures prescrites,
així com l'engegada de pro
grames de vigilància epide
miològica per a avaluar els
efectes d'aquesta situació
sobre la salut pública.

L'Agència Europea de
Medi ambient ha estimat
recentment que el nombre
de víctimes anuals de la
pol'lució atmosfèrica pot
ascendir en tot el continent
a prop de 240.000 perso
nes. Els nivells suportats a

Espanya estan provocant
cada any milers de morts
prematures, com confirma
el projecte APHEIS de la
Unió Europea, davant la
completa passivitat dels
responsables sanitaris i
mediambientals. A més de
les persones, la contamina
ció afecta també als con
reus i boscos, reduint el
creixement de les plantes i
la seva resistència a les
malalties i plagues.

Ecologistes en Acció ha
habilitat una pàgina en
lnternet per a informar als
ciutadans i institucions
sobre la normativa vigent,
els efectes de la contami
nació en la salut i les mesu
res a prendre per a preve
nir-los; l'adreça és
www.ecologistasenaccion.o
rg/aire

Òmnium demana la creació d'una circumscripció
electoral europea dels Països Catalans

TEXT: redacció

Davant la iniciativa de l'exe
cutiu francès de Jean-Pie
rre Raffarin de
posar fi a la circumscripció
única en les eleccions euro
pees del 2004
i crear 8 macroregions elec
torals, la Junta Directiva

d'Òmnium Cultural, traslla
darà a les forces polítiques
catalanes la petició que
aquestes exigisquen que
es porte a terme una des
centralització en els matei
xos termes a l'Estat espan
yol.

En aquest sentit,
Òmnium proposa la creació

d'una circumscripció de
l'Arc Mediterrani que possi
biliti que territoris units per
la història, la llengua i les
relacions comercials puguin
triar en comú els seus
representants al Parlament
Europeu.

El president de l'entitat,
Jordi Porta, es preguntaba

"si l'estat centralista per
exceHència com és
França és capaç de pren
dre aquesta mesura, per
què no pot fer-ho l'Estat
espanyol?", i afegia que la
mateixa Constitució defi
neix Espanya com un
"Estat compost".
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EL SARS: UNA MALALTIA EMERGENT <i3)

TEXT: perebausà

Els primers mesos de
2003 una nova malaltia
emergent ha batut el sud
est asiàtic i la ciutat cana
denca de Toronto. És la
anomenada pneumònia
asiàtica, atípica o, com
recomana l'Organització
Mundial de la Salut (OMS),
síndrome respiratori agut i
sever (SARS). El primer
cas es donà el 16 de
novembre de 2002 a Fos
han, ciutat de la província
de Guandong, ubicada al
sud de la Xina. Des d'ales
hores fins a febrer els
casos s'anaven multiplicant
a Guandong, i el govern
xinès guardava silenci. El
15 de febrer el metge italià
Cario Urbani descriu el
SARS com una malaltia
nova a Hanoi. La infermet§lt
té un període d'incubació
és d'una setmana, es mani
festa amb una febre alta
amb tremolors i dolor de
cap. Es transmet per les
gotetes llançades al parlar
o tossir. Amb més de 400
casos, el govern xinès
informà de la nova inferme
tat infecciosa a l'OMS que
llançà una alerta mundial el
15 de març, amb la reco
manació de no viatjar a les
zones infectades.

L'ocultisme inicial i la
manca de contenció, va
permetre que la malaltia
s'estengués. Un cas para
digmàtic és el del metge
xinès Liu Jianiun. que trac
tava els malaltats de SARS
a Guandong. Marxa a una
boda a Hong Kong on
s'hostatjà a l'hotel Metropol.
El doctor Liu contagià a 14
hostes de l'hotel dels quals
dos viatgen a Toronto
(Canadà), tres a Singapur i
altres que se n'anaren a
Hanoi. També va transme-

tre la malaltia a diversos
parents. La cadena de con
tagis continua fins superar
les 250 persones identifica
des. A l'abril la infermetat
esclatà a Pequín, ciutat
situada a un dos mil quilò
metres de Hong Kong i més
de dotze milions d'habi
tants. Les autoritats de la
capital xinesa adoptaren
mesures dràstiques: tanca
ren tots els centres educa
tius i biblioteques, van
impedir la sortida dels estu
diants universitaris i treba
lladors de la ciutats, aïllaren
diversos hospitals, posaren
en quarantena a milers de
possibles malalts, disposa
ren controls de la tempera
tura corporal a tots els viat
gers -38°C és un símptoma
del SARS- i s'arribà a ame
naçar amb la mort a qui
propagués deliberadament
la infermetat. Aquestes
mesures foren denuncia
des per ONG defensores
dels drets humans. Poste
riorment s'incrementaren
els casos a Singapur i Tai
wan. A Toronto hi hagué un
degoteig continuat de
casos durant aquests
mesos. Prop del 20 per
cent de casos de SARS
corresponen a personal
sanitari xinès. En el seu
nom s'estan fent cançons,
sèries televisives i es té
previst rodar pel·lícules. A
Xina se'ls considera uns
autèntics herois.

El dotze de juny l'OMS
afirmava que s'estava en
les fases finals de l'epidè
mia. Fins el 16 de juny han
hagut 8640 casos i 799
morts en tot el món; el 63
per cent de casos i el 43
per cent de morts pertan
yen a Xina. L'OMS no s'ex
plica el ràpid descens del
nombre de casos nous pro
duït en els primers dies de

juny. Diversos científics
proposen que el SARS és
una malaltia estacional que
pot tornar a la tardor com la
grip. Més del 60 per cent de
casos de la Xina no es
coneix com s'han contagiat.
Tot açò ens fa pensar que
el SARS pot revifar-se quan
torni el fred.

L'agent responsable del
SARS fou identificat en dos
mesos, un temps rècord si
ho comparem amb el virus
de la SIDA que costà vora
de tres anys. Aquesta rapi-

desa es deu a l'estreta
col·laboració internacional
de tretze laboratoris de deu
països. El SARS està cau
sat per un virus que pertany
als coronavirus, família viral
on trobem al virus de la
grip. El següent pas era tro
bar l'animal reservori d'on
havia saltat a l'espècie
humana. Investigadors de
Hong Kong anaren a mer
cats de Guandong on abun
den els animals vius i com
praren vint-i-cinc animals
de vuit espècies diferents.
Van trobar el virus en diver
sos animals però en les
civetes -xicotet mamífer
omnívor semblant a la
geneta, que viu en els bos
cos del sud-est asiàtic
eren les que més en tenien.
Molts animals salvatges es

crien en granges on poden
infectar-se de diversos
virus que poden recombi
nar-se i produir virus que
poden saltar als humans.
El costum xinès de consu
mir animals salvatges, les
seves granges amb poques
mesures de salubritat i on
es barregen espècies dife
rents, són factors que afa
voreixen l'emergència de
nous virus. De fet, noves
varietats del virus de la grip
surten de recombinacions
dels virus dels porcs i
ànecs de les granges xine
sos. L'epidèmia de la grip
de 1918, l'anomenada grip
espanyola, causà la mort a
vint milions de persones.

Les malalties emergents,
sovint, s'originen per altera
cions dels sistemes ecolò
gics naturals que posen en
contacte a animals porta
dors de virus amb les per
sones, la implantació de
diverses tecnologies o de
determinades tècniques
ramaderes, i la generalitza
ció dels viatges de perso
nes, animals i els seus
virus per tot el món. Els
SARS no serà la darrera,
n'apareixeran més. Els
virus són els pitjors ene
mics de l'espècie humana.
Ens podem enfrontar a
aquestes noves amenaces
amb organitzacions multila
terals com l'OMS dotades
de mitjans i amb capacitat
d'influència sobre els
estats, i la col'laboració de
les institucions d'investiga
ció biomèdica internacio
nals. Caldria també refle
xionar sobre el nostre
model de desenvolupament
globalitzat que destrueix els
ecosistemes natu'rals i afa
voreix l'aparició de grans
ciutats amb immensos
barris de "faveles".
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Consells de laveudebenicarlo per l'estiu

CULTURA CONTRA ELS ROBATORIS

TEXT: redacció

Tot el que necessita
saber per a gaudir d'un
estiu segur.

Si vostè pensa sortir de
vacances aquest estiu no
oblide seguir uns mínims
de seguretat. Abans de dei
xar la seua casa comprove
bé que portes i finestres
estiguen tancades. Això si,
per a no indicar clarament
la seva absència, no baixe
per complet les persianes.
No deixe objectes de valor
ni diners en l'habitatge i
face una relació detallada
dels aparells electrònics;
per si fos necessària una
identificació, anote els
nombres de sèrie dels
mateixos. I sobretot no des
connecte el timbre de la
porta; aquesta és un senyal
inequívoca de la seua
absència.

Quant a comunicar la
seua marxa als veïns és
millor no divulgar-la. Digue
l'hi només a aquells més
afins i deixe'ls un telèfon de
contacte o una adreça on
poder localitzar-li. No oblide
tampoc facilitar-li una clau a
un familiar o un amic per
què realitze visites esporà
diques al seu habitatge i

reculla la correspondència
durant les seues vacances.
Si viatja amb cotxe no obli
de extremar les mesures de
seguretat respecte al vehi
cle i pertinences. No pare
davant el requeriment d'es
tranys a la carretera. I per
favor, no abandone objec
tes de valor en l'automòbil.

En el cas que utilitze
transport públic per a des
plaçar-se deu seguir unes
consignes específiques: No
facture al seu nom equipat
ges de persones descone
gudes; abans de fer el propi
amb les seves pertinences,
identifique-les clarament;
evite viatjar amb quantitats
importants de diners
damunt; i no confie les
seues maletes a persones
que no estiguen deguda
ment acreditades. Si viatja
amb tren o autobús no
perda de vista el seu equi
patge; especialment en
parades intermèdies.

En el lloc de vacances

Ja ha arribat i està llest per
gaudir d'un merescut des
cans. No obstant, no deu
descuidar-se. En el seu
hotel o apartament adopte
les mateixes mesures de
seguretat que habitualment

utilitza a casa. Mantinga en
lloc segur els seus objectes
de valor, diners i targetes
de crèdit. En sortir deixe la
ràdio o la televisió posades
i si és de nit encenga algu
na llum.

En els llocs públics no
descuide en cap moment la
seua bossa o cartera. I
preste especial interès allí
on concorrisquen moltes
persones; mercadets,
espectacles.. . És normal
que duga càmeres fotogrà
fiques o de vídeo que es
converteixen en un sucu
lent reclam per als lladres.
Per això tinga molta cura i
no els deixe fora del seu
abast ni els perda de vista.

Procure evitar ostentació
de riquesa o pertinences i
duga a sobre l'estrictament
necessari, sobretot en la
platja o la piscina. A més
evite els jocs d'atzar en el
carrer perquè sempre són
un frau; tampoc faci cas als
negocis fàcils. Els carteris
tas solen utilitzar molts
ardits per a aconseguir els
seus propòsits. Desconfie
de les ajudes sospitoses
com avisos de taques, d'a
varies en el vehicle ... per
què podrien ser una menti
da per a robar-los.

Per als que es queden

És possible que aquest
estiu no surta de la seua
ciutat. Encara que ho faça
probablement no estarà
fora tot el període estival.
No dubte a avisar a la Poli
cia quan observe gent
estranya en el portal o vol
tant pel carrer; o si escolta
sorolls estranys en habitat
ges desocupats.

Recorde sempre no faci
litar l'entrada en l'immoble a
desconeguts Exigisca sem
pre acreditació als repre
sentants de serveis tècnics
-gas, llum, aigua, etc.- i
confirme-la telefònicament.

Aquestes són mesures
mínimes. Els últims estudis
consideren a Espanya com
un dels llocs més segurs.
Això dóna qualitat de vida.
Seguisca els nostres con
sells i gaudisca tranquil de
les seues vacances.

Telèfons d'interès:

Si és vostè víctima d'algun
delicte, sol· licite ajuda cri
dant al 091 en demarca
cions del C.N.Policia, o al
062 en demarcacions de la
Guàrdia Civil, o denunciï' I
en el telèfon 902 102 112
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Els empresaris del
moble volen valoritzar

els residus

El PSPV diu que l'adjudicació
del pla zonal incompleix
la Llei de Règim Local

TEXT: noemíoms

L'Associació comarcal
d'Empresaris del Baix
Maestrat preveu engegar
importants projectes a curt
termini. En aquest sentit,
destaca el programa MATI,
un programa que pretén
"empènyer a les empreses
de la comarca perquè
s'impliquen en el respecte
al mediambient a través
de les noves tecnologies
de la informació" segons
explicava Belén Campos, la
nova secretària executiva
de l'organització.

Campos, qui es va incor
porar fa una setmana i va
ser presentada com la res
posta a la necessitat de
dinamisme de l'associació,
va parlar també d'altres pro
grames d'interès en els
quals està treballant la
patronal del moble de la
comarca, com és el cas de
l'INNOVAMA que té per
objectiu formar als empresa
ris en l'alta direcció a fi que
puguen analitzar la situació
del sector i dirigir una
empresa basant-se en un
disseny i una planificació
prèvia.

D'altra banda, els empre
saris ja han anunciat la visi
ta del director general d'in
dústria José Monzonís el

pròxim dia 24 per a presen
tar el projecte Cluster, una
iniciativa que es fonamenta
en un estudi del sector, a
nivell tant de proveïdors
com de clients, i l'anàlisi de
les possibilitats de creixe
ment del sector, d'aquesta
manera, es crearan les
bases del nivell d'estratègia
industrial.

Es tracta d'un programa
que es desenvoluparà entre
el 2003 i el 2006 que té com
objectiu l'avanç en la com
petitivitat del sector. A més,
entre setembre i octubre es
desenvoluparà un curs
sobre gestió de producció a
través de l'ordinador que
permetrà a l'empresari fami
liaritzar-se amb les noves
tecnologies de la informació
i el disseny de la gestió.

No obstant, el projecte
més destacat és el de la
construcció de la planta de
valorització d'energia que es
pretén crear amb la col·labo
ració dels empresaris de la
Senia i les indústries elèctri
ques. La planta, que estarà
situada a la Senia, tindrà
com a objectiu "la genera
ció d'energia elèctrica a
partir de residus del sec-
tor, i tot sense
contaminar" explicava
Campos.

TEXT: levanle-cs

El PSPV-PSOE basa en
motius legals i defectes de
forma la seva impugnació
de la resolució del concurs
que va donar a la unió tem
poral d'empreses (UTE)
Azahar Enviroment, Ecode
co i Teconma la gestió i la
construcció de les
instal'lacions del pla zonal
de residus sòlids urbans de
l'àrea I (els Ports, Alt i Baix
Maestrat).

Els socialistes consideren
que la concessió incompleix
l'article 20 dels Estatuts del
Consorci Municipal de Resi
dus, que fa referència a la
Llei de Règim Local. En ella
s'indiquen els deures d'una
corporació en funcions, que
només deu prendre deci
sions, en cas que sigui
absolutament necessari i en
la seua opinió en aquest cas
"no era imperiosamente
precís". Aquest fet "va ser
advertit pels represen
tants de la Conselleria de
Medi ambient que es van
abstenir".

L'altre argument que
donen és el de defecte for
mal, "perquè s'incompleix
la Llei de Residus de la
Comunitat Valenciana, ja
que el projecte presentat
per l'adjudicatària parla
que l'eliminació final dels
residus es farà en una

cimentera, apuntant a la
de Bunyol com una possi
ble destinació. No obstant
això, no aclareix quina
tecnologia s'aplicarà i
quins costos tindrà».

Malgrat que els socialis
tes van a dur avant la seua
impugnació del concurs, dei
xen oberta la porta al con
sens perquè les
instal'lacions mediambien
tals previstes per a Cervera
es facen al municipi. "No
obstant això, la proposta
que realitzarà el consistori
és una zona distinta a la
inclosa en el pla zonal, el
que requeriria que els tèc
nics l'analitzessin i la
incloguessin en el pla", diu
el protaveu provincial Enri
que Navarro, qui afegeix
que "a ningú escapa que
les instaHacions trigaran
dos anys a estar en marxa
i mentre, algú haurà de dir
què es fa amb els residus
de 49 municipis, perquè
els abocadors de la Dipu
tació a Cortes i Vilafranca
estan plens".

Així mateix, demanarà a
la diputació que definisca el
seu paper i la seua aportació
al consorci, perquè no
quede reduït "a la suma de
vots, com fins ara. S'ha de
replantejar-se quina és la
seua participació en
l'ens".
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CDS MÉS DEL MATEIX (11)

TEXT: rodolfoserrano
pacodelcastillo

Pichi sempre ha estat
"acusat", així, entre come
tes, de ser un jugador llest,
murri que en diuen els locu
tors catalans i ha demostrat
la seua saviesa una vegada
acabada la carrera de fut
bolista en actiu. Les expli
cacions més assenyades,
les interpretacions més cIa
res d'una tàctica o la visió
més lúcida d'una jugada,
estan sempre presents en
les seues intervencions en
els mitjans de comunicació.
No em deixa de sorprendre
mai. Diu Pichi: ara l'entre
nador de tal equip farà
aquest canvi i va i el fa ... i si
no el fa perd el partit, escol
ten.

Sabien vostés que Àngel
va ser l'únic, segur que va
ser l'únic benicarlando que
va ser rebut en audiència

pel papa Albino Luciani, l'e
fímer Joan Pau I ? Doncs ja
ho saben. I això tampoc no
ho diu el currículum.

Pichi, sempre que ha
anat pel món s'ha mostrat
orgullós de ser del seu
poble i arreu on ha estat
hom sap que és de Beni
carló.

L'any passat vaig tindre
el goig d'assistir com a
enviat especial de La Veu
de Benicarló al partit que
van disputar al Camp Nou
les seleccions de Xile i
Catalunya i em vaig topetar
amb el meu ídol periodístic,
Antoni Bassas. Emocionat,
li vaig demanar de fer-nos
una foto junts i em va pre
guntar d'on era, abans d'a
cabar de respondre-li em
va dir: ah, del poble del
Pichi.

El ministre Bayarri, l'or
ganista Coscollano, i el filò
leg Manuel Alvar, pels seus
indubtables mèrits, són titu-

lars de sengles carrers del
nostre poble. Incomprensi
blement, el terreny de joc
que trepitja diumenge sí
diumenge no el nostre agò
nic CD Benicarló, malgrat
que dos deslligats períodis
tes locals es referesquen
en to burleta al Municipal
de la Carxofa, té com a
nom oficial un "original"
Camp Municipal de Futbol.
Jo tampoc ho entenc, de
veritat."

I això és el que hi ha.
Poques coses es poden
comentar encara de la
situació esportiva del CD
Benicarló. Pel que es pot
saber, Marcos Marzal (MM
a partir d'ara), tornarà a fer
se'n càrrec de les relacions
institucionals amb la nostra
entitat. Per tant, això ja
invalida la meua proposta
d'escriure una carta als
nous responsables munici
pals perquè l'amic MM això
ja s'ho sap tot.

També es diu que, a
banda del Villarreal CF "C",
tindrem com a gran rival el
Xert. Sí, sí, el Xert "gran
rival" del Benicarló. Hom
comenta que Alberto Ferr~r

serà l'encarregat de pujar
l'equip verd de categoria, ja
se sap que l'exentrenador
del Càlig, . Sant Jordi, del
Vinaròs, de Là Sénia i del
Benicarló només es posa
amb equips capdavanters.
Mal rival ens ha sortit..

Per últim, caldrà feiicitar
Luis De la Haba que fa un
parell de setmanes va deti
dir passar a formar pa°rt del
club dels homes casats.
Segur que a la festa de
celebració es va parlar molt
del futur immediat del CDB,
entre altres coses perquè hi
havia invitats com José
Verge L10pis "Xoco" o Juan
Miguel Soriano Febrer.

L A PENYA MECHERO A L S KARTS

-

TEXT: REDACCiÓ

El passat diumenge 15
de Juny els components
de la Penya Mechero van
gaudir d'una vesprada
"motoritzada". Per això,
es van desplaçar fins la
veïna ciutat de Peníscola
per tal de conduir a la
pista de karts, i com
sempre passar una bona
estona.

Baix d'un sol de justí
cia els pilots van disputar
una competició dividida
en dues mànegues clas
sificatòries i una cursa
final molt disputada. Amb
una lluita sana, els pilots
van estar en tot moment

pendents de la pista i
dels competidors pro
duint-se més d'un
avançament espectacu
lar.
En finalitzar, la dama
2003 de la penya, Lupe
Martínez Folch, va fer
entrega dels trofeus als
tres guanyadors en un
podi improvisat. La clas
sificació va ser la
següent: primer classifi
cat Alejandro Machor
dom, en segona posició
Samuel Herrero i en ter
cera David Coll.
Per acabar la jornada, la
dama va invitar a un
refrigeri que es va agrair
tant pels participants

com pels aficionats que
van estar animant en tot
moment les curses i als
pilots. Amb aquest acte
la Penya Mechero
"escalfa motors" per a les

próximes festes d'Agost,
que serà quan faran els
actes que duen prepa
rant durant tot l'any.



• ••••••••••••••••
EL CÒMIC per Xavi Burriel
Banderes d'oferta

Per fi e! primer viatge valencià
ala lluna arriba al seu destL

l clava amb decisió la bandet'o!!

Prompte, la nostra bandera
s'alçarà sobre la superficie lüMr

El primer astronauta valencià
done quatre passes pel nostre
so.tèHit
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